
1 

 

ACTA NÚM. 13 

Comissió de Campus, Sostenibilitat i 
Agenda 2030 
 
Silvia Altafaja Vela  
Jordi Nadal Tersa (en substitució de 
Jordi Bartolomé Filella) 
Marta Bertrán Tarrés 
Sergi Castells Segura 
Juan Jesús Donaire Benito 
Mónica Espejo Segura 
Antonio Espinosa Morales 
Xavier Gabarrell Durany 
Manel López Béjar 
Virginia Luzón Fernández 
Francisco José Morente Valero 
Susana Navas Navarro 
Cristina Palet Ballús 
Andreu Pompas Alcaraz 
Xavier Ramos Morilla 
Cristina Riba Trepat 
Albert Texidor Martínez 
Jaume Tintoré Balasch 
Olga Torres Hostench 
Hugo Valenzuela García 
 

 
 
A les 9.30 h del dia 20 de febrer de 2025, es 
reuneixen, en sessió ordinària, a la sala de juntes del 
Rectorat, sota la presidència del vicerector de 
Campus i Sostenibilitat, Xavier Gabarrell Durany, els 
membres de la Comissió de Campus, 
Sostenibilitat i Agenda 2030 assenyalats al marge. 
 

 

No assisteixen a la reunió Raúl Aragonés Ortiz, Ismael Iván Blanco Fillola, Kevin Fernández 
Ramallo, Benjamín Lázaro Miranda ni Judith Panadés Martí. S’han excusat d’assistir-hi 
Albert Bonillo Martín, Esther Zapater Duque i Benet Gunsé Forcadell. 

Hi assisteixen com a convidats Xavier Ariño Vila, Àngels Guimerà Guinot, Daniel Campos 
Moreno, Isabel Pont Castejón, Josep Boldú Bochaca, José María Martínez Expósito, 
Gonçal Badenes Guia, Rafael Requena Valiente, Anselm Rodrigo Domínguez i Miguel 
Àngel Linares. 

Hi actua com a secretària Sandra Vives Prieto, lletrada del Gabinet Jurídic. 

 

Ordre del dia 

 

1. Aprovació de l’acta de la darrera sessió  

2. Informe del vicerector de Polítiques Digitals 

3. Informe del vicerector de Campus i Sostenibilitat  

4. Informació sobre la programació de la proposta del Pla de Mobilitat 2026-2032 

5. Informació sobre la programació de la proposta estratègica esportiva 2026-2032 

6. Aprovar, si escau, la proposta d’actuacions a executar a càrrec del Pla d’Inversions 

Universitàries PIU 2025 

7. Assumptes de tràmit 

8. Torn obert de paraules 
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Desenvolupament de la sessió 

El president comença la sessió informant sobre els canvis en la composició de la Comissió. 

Dona la benvinguda als nous membres de la Comissió, el senyor Hugo Valenzuela, director 

del Departament d'Antropologia Social i Cultural, el senyor Francisco Morente, vicerector 

adjunt al rector per a la Planificació Estratègica i a la senyora Judith Panadés, delegada 

del rector per al Campus de Sabadell.  

Així mateix, agraeix la seva activitat en aquesta comissió a la senyora Begonya Saez, 

directora del Departament de Filosofia. 

Seguidament, explica que aquesta comissió serà una comissió bicèfala, on la presidència 

es rotarà amb el vicerector de Polítiques Digitals, però que caldrà una modificació de la 

normativa per tal que pugui fer-se efectiu.  

També informa de les persones convidades a la Comissió d’avui: Isabel Pont, directora de 

l’ICTA; Daniel Campos, coordinador del Grau en Ciències Ambientals i Miguel Ángel 

Linares, cap de la Unitat de Comunicació.  

 

1. Aprovació de l’acta de la darrera sessió 

 

Per assentiment, la Comissió de Campus, Sostenibilitat i Agenda 2030 acorda 
aprovar l’acta de la sessió de 10 de desembre de 2024.  
 

2. Informe del vicerector de Polítiques Digitals 

El vicerector de Polítiques Digitals explica que el seu informe es dividirà en tres blocs. 
En primer lloc, informarà sobre les actuacions que s’han dut a terme des de la darrera 
comissió. En segon lloc, farà un resum de la representació de la UAB en temes de 
polítiques digitals i, en tercer lloc, explicarà la incidència que estem patint al Campus en 
relació a la xarxa sense fils. 
 
Pel que fa a les actuacions, informa que: i) s’està treballant una proposta de plataforma 
de gestió electrònica per a la gestió de microcredencials, juntament amb l’Escola de 
Postgrau; ii) s’està redactant una proposta del Reglament d’Intel·ligència Artificial per a 
la UAB, a partir de l’informe de l’Agència Catalana de Protecció de Dades; ii) s’està 
revisant la plataforma ArcGIS (Sistema d’Informació Geogràfica) per la publicació de 
dades relacionades amb el Campus per a la creació d’un bessó digital, conjuntament 
amb la Direcció d’Arquitectura i Logística i el Gabinet de Projectes Institucionals; iv) 
s’està fent una anàlisi inicial del patrimoni artístic de la UAB i el tractament digital de les 
dades i metadades associades a aquesta gestió; v) s’han celebrat 2 reunions del comitè 
motor de SIGMA NEO; vi) s’ha realitzat la revisió de propostes i priorització de projectes 
per a la convocatòria pel 2025 dels projectes de Transformació Digital. S’han presentat 
99 i s’han prioritzat 33, els quals es portaran a la Comissió d’Economia i Organització; 
vii) ha tingut lloc la reunió de seguiment del comitè de Seguretat.; viii) s’han dut a terme 
algunes sessions d’Introducció a la IA Generativa i utilització de Copilot dintre de les 
tasques de PDI i PTGAS. Hi ha planificades 2 sessions més durant febrer i març. Totes 
s’han omplert ràpidament, pel que seguiran oferint-les. ix) S’ha fet una jornada de portes 
obertes al Servei d’Informàtic, com a prova pilot, orientada a estudiants de Graus i 
Màsters per donar a conèixer el servei.   
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Quant a la representació de la UAB, informa que durant el mes de gener s’han visitat les 
instal·lacions de Huawei i de diverses Universitats xineses per estudiar la implantació 
de diferents tecnologies en les aules docents. Fruit d’aquesta visita, s’està parlant amb 
la UPC i la UB per determinar la visió conjunta de les universitats catalanes al respecte. 
Així mateix, explica que van formar part del panel d’inauguració del Màster en 
Intel·ligència Artificial i Dret Digital, tot donant les gràcies per haver-los convidat.  
 

Per últim, explica que hi ha hagut una incidència en la xarxa sense fil al Campus, que 
es va qualificar de molt greu i que ha anat baixant, tot i que encara no s’ha solucionat 
del tot, entre els dies 11 i 18 de febrer. El que s’ha detectat és una forta pujada de 
connexions en molt poc temps, que correspon a l’inici del semestre, que genera una 
caiguda temporal de la connexió entre les 9h i les 10h del matí, després es recupera i la 
resta del dia no hi ha afectació. El vicerector explica que s’han fet unes inversions molt 
importants en el sistema de xarxa wifi, el qual és nou i de nova generació, capaç de 
suportar fins a 50.000 connexions simultànies. Per tant, no hi ha problema en la 
infraestructura sinó que el problema és tècnic relatiu a la gestió d’aquest pic. Informa 
que s’estan duent a terme diverses accions per tal de solucionar el problema. S’està 
treballant conjuntament amb el fabricant. Així mateix, s’està fent un estudi detallat de la 
demanda de sessions wifi i l’impacte en el servei, el qual ha permès detectar les diverses 
fonts de saturació. També s’estan aplicant mesures diàries per reconfigurar el sistema i 
evitar la sobrecarrega.  
 
També s’està treballant en plantejar una acció integral per segmentar la xarxa per tal 
d’incrementar la resiliència i que no torni a passar al setembre vinent, quan hi hagi un 
altre pic de la demanda. Posteriorment informa que es vol reforçar la comunicació 
d’incidències TIC amb els centres amb un nou circuit, amb la idea d’informar el més 
ràpid possible d’aquestes incidències.  
 
Tot seguit, s’obre un torn de paraules. Els membres de la Comissió agraeixen molt 
aquestes explicacions i demanen que es puguin traslladar directament a les Facultats i 
als alumnes. Així mateix, es pregunta si es disposa d’una alternativa, d’un pla B. També 
es pregunta que no acaba d’entendre’s que fallin les connexions si estan preparades 
per moltes més connexions de les que es fan. El vicerector de Polítiques Digitals 
demana disculpes per les incidències i explica que en el nostre dia a dia es fan moltes 
connexions, de les quals no en som conscients. I que a més, es tracta d’un tema en el 
que les demandes canvien constantment. De totes maneres, explica que estan treballant 
en la millora de la comunicació perquè la informació pugui arribar als estudiants i a tota 
la comunitat. Seguidament, es dona la paraula al director de Tecnologies de la 
Informació i la Comunicació, que remarca que han invertit molt en wifi buscant el millor 
proveïdor i, tot i així s’estan trobant en aquesta situació. Així mateix, entén l’enuig que 
hi ha al campus, ja que són conscients que la wifi és una eina de treball crítica avui en 
dia. I és per aquesta raó que han fet totes aquestes inversions. Explica que es reuneixen 
a diari amb els tècnics d’Estats Units, però a dia d’avui encara no tenen la solució. Quant 
a alternatives, estant buscant altres tecnologies. No obstant, esperen tenir-ho solucionat 
de cara al setembre. Afegeix que la tecnologia que estem utilitzant a la UAB és la 
mateixa que s’utilitza a la Fira de Barcelona durant el Mobile, pel que és de les millors.  
 
Seguidament, es fa una intervenció en la que es demana un suport per poder 
descarregar les UISADS, que estan col·lapsades, en concret per poder actualitzar les 
pàgines webs dels departaments. Així mateix, es demana personal de comunicació al 
territori. La vicerectora de Comunicació explica que la figura del tècnic al territori no 
hauria de ser per actualitzar pàgines web, sinó per fer estratègies de comunicació, ja 
que les persones que han d’introduir dades al gestor de contingut són persones amb 
altres perfils. Seguidament, explica que les notícies les ha de preparar el PDI i que els 



4 

 

administratius el que han de fer és introduir la notícia ja redactada al gestor de contingut. 
Així mateix, informa que les pàgines web es van redissenyar l’any passat a mida del que 
va demanar cada director de departament. 
 
S’obre un segon torn de paraules on es remarca que precisament el que es demana és 
aquesta persona administrativa que introdueixi les dades, ja que, tot el contingut de les 
notícies ja està preparat, però no tenen ningú que ho introdueixi al gestor de contingut, 
ja que les UISAD estan sobrecarregades. El vicerector d’Economia respon que són 
conscients que les dimensions de certes unitats pot ser que no estiguin ben calculades, 
ja que els últim càlculs que es van fer daten del 2018. Actualment s’està tornant a fer 
aquest exercici per actualitzar aquestes dades i redimensionar les diferents unitats, no 
només les UISAD, sinó les gestions econòmiques, les gestions acadèmiques etc. Aquest 
procés no serà tan ràpid com ells voldrien perquè s’han de recollir dades, pensar en 
fórmules adients, redimensionar-ho i finalment implementar-ho. Una altra cosa, és la 
situació concreta i puntual que es pot trobar un departament en un moment concret.  
 
      
3. Informe del vicerector de Campus i Sostenibilitat 

El president informa de les diferents actuacions que s’han dut a terme des de la darrera 
Comissió al voltant del següents temes: taula de mobilitat, desdoblament del pont de 
l’AP7 i evolució de places d’aparcament al Campus. 
 
En relació a la mobilitat, explica que es preveuen 3 reunions de la Taula de Mobilitat pel 
2025. La primera va tenir lloc el passat 13 de febrer, la segona es preveu a finals de 
maig-principis de juny i la darrera al novembre.  
 
Seguidament, informa que el servei de tren de rodalies, especialment la R7 funciona 
bastant malament. Aquesta qüestió ja s’ha fet constar en la reunió que van mantenir 
amb la Direcció General de Transports i Mobilitat de la Generalitat de Catalunya i 
continuaran incidint. 
 
També explica que des d’inicis d’any ha començat a funcionar el bus intern de la UAB, el 
qual tindrà un cost per la UAB d’aproximadament 1.030.000 euros anuals.  

Quant al desdoblament del pont de l’ AP-7, explica que va molt lligat amb el Parc de l’Alba. 
Fa saber que la mobilitat que genera el parc de l’Alba, segons l’Estudi d’Avaluació de la 
Mobilitat Generada (EAMG), és d’aproximadament 176.000 desplaçaments diaris.  

Informa que abans de poder dur a terme el desdoblament del pont s’han de realitzar una 
sèrie d’accions. Aquestes actuacions depenen de la solució prèvia del col·lapse i elevada 
sinistralitat de l’AP7/B-30 entre l’enllaç amb la C-58 i Sant Cugat (el tram de Cerdanyola i 
la UAB). El Ministerio està estudiant actualment la manera de resoldre aquests aspectes 
però el que sembla segur, per estudis previs, és que la solució passaria, entre altres coses, 
per un increment de carrils al tronc central de l’autopista i als laterals (B-30). 

Aquesta indefinició fins que s’acabi l’estudi i s’executi l’obra, condiciona el desdoblament 
del pont de Cerdanyola (competència del Centre Direccional), en tant que no es pot saber 
on ubicar els pilars. La intenció del Centre Direccional és fer una actuació provisional en el 
pont existent amb l’objectiu de guanyar espai per vianants i bicicletes. D’una banda, es 
deshabilitaria la sortida de la B-30 en direcció nord que, en l’enllaç amb la carretera de 
Cerdanyola, ocupa un carril. Per poder-ho fer, caldria construir prèviament una altra sortida 
que entraria a la rotonda per la part nord. En conseqüència, caldria redissenyar també la 
rotonda. Un cop aquesta sortida estigui operativa, amb el carril guanyat al transport 
motoritzat es pintarà una secció de 1 carril per sentit pel transport motoritzat i una vorera 
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bici d’uns 4 metres pels dos sentits. Aquesta última actuació s’espera que es pugui dur a 
terme en un termini de 2-3 anys.  

En relació amb l’evolució de les places d’aparcament al Campus, el president projecta una 
diapositiva que mostra les dades des de 2015/2016 fins a 2024/2025, on es veu una 
reducció del 2,3% que correspon a 174 places del total de 7.217. Així mateix, informa que 
hi ha hagut una redistribució de les places, amb més places per vehicles elèctrics i per 
persones amb mobilitat reduïda.  El president explica que la reducció de places es deu més 
aviat a una reducció tècnica que no pas a una voluntat política.  

Tot seguit s’obre un torn de paraules. En relació als busos interurbans es pregunta sobre 
si hi ha una comunicació amb ells en relació al calendari i als fluxos que es preveuen, de 
cara a que hi hagi una millor reacció per part dels busos a l’hora de posar-ne més o menys. 
Així mateix, en relació al Parc de l’Alba s’expressa la preocupació per perdre un dels 
connectors ecològics més importants entre la serrada del Litoral i Pre-Litoral.  

Seguidament es pregunta, tenint en compte el futur desdoblament del pont, i preveient que 
pot ser que hi hagi més flux de persones, si a nivell intern dels eixos de la UAB es preveu 
fer alguna millora, ja que, amb el tancament de l’eix central, els dos eixos de la UAB (el de 
Medicina i el dels Bombers) estan molt saturats.  

El president respon en ambdues preguntes explicant que en una propera comissió es podrà 
ampliar la informació de tot el que implica el Parc de l’Alba, ja que en la comissió d’avui 
s’ha centrat en el desdoblament del pont, però no en totes les conseqüències o actuacions 
del projecte del Parc de l’Alba. Entén que moltes d’aquestes actuacions, com les que fan 
referència a vials interns, entre d’altres, s’hauran de consensuar dins el context del nou pla 
de mobilitat, pel que creu que seria oportú dedicar una sessió a les conseqüències o 
impactes de l’operació del Parc de l’Alba.  

Es pregunta si es pot enviar als membres la presentació que ha projectat el president de la 
Comissió.  

També es pregunta sobre si es pot millorar l’estació de Renfe que connecta el Campus 
amb Barcelona, ja que és una estació molt infravalorada. Es respon que sí, que és una de 
les coses que s’estan demanant, igual que la connexió del Campus amb el Baix Llobregat. 
El president respon que creu que hi ha bones intencions per part de tots els agents implicats 
i estan treballant per millorar-ho.  

A més, es comenta que es té la sospita que hi ha persones que utilitzen les places 
d’aparcament del Campus els diumenges i durant les vacances, per estades de llarga 
durada. El president respon que ell té les mateixes sospites i que és un tema que s’haurà 
d’abordar amb el Pla de Mobilitat 

Per últim, el president vol agrair a la Síndica de Greuges de la UAB tota la feina que fa en 
temes de mobilitat.  

A continuació s’obre un segon torn de paraules. Es pregunta sobre si s’ha previst com es 
durà a terme la participació de la comunitat universitària en el nou Pla de Mobilitat, ja que 
hi ha persones interessades en participar-hi de forma més activa, degut a que la dinàmica 
d’aquesta comissió porta a que sigui complicat fer propostes. En aquest senti, els hi 
agradaria tenir un espai per intervenir i presentar propostes. El president respon que en el 
punt específic previst sobre el Pla de Mobilitat s’explicarà com es vol treballar.  

4. Informació sobre la programació de la proposta del Pla de Mobilitat 2026-2032 

El president explica la programació prevista per l’elaboració del nou Pla de Mobilitat 2026-
2032, de conformitat amb l’Annex núm. 1, un procés que durarà aproximadament un any. 
Informa que s’han previst diferents fases, les quals no s’han de veure de forma lineal, sinó 
que algunes fases són simultànies. En relació amb el que s’havia comentat al torn de 
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paraules de l’anterior punt, es volen recollir propostes i, per això estan previstes aquestes 
fases de diagnosi i de participació i difusió. Tota aquesta feina acabaria segons el calendari 
que tenen al novembre d’aquest any, en que s’aprovaria el nou Pla de Mobilitat.  

Tot seguit s’obre un torn de paraules. Es pregunta si en la redacció del pla es té en compte 
no només que la mobilitat sigui més sostenible sinó una reducció de la mobilitat en sí 
mateixa. El cap de la Unitat de Mobilitat respon que la UAB és un Campus presencial, tot i 
que de totes maneres es té previst investigar quins efectes pot tenir el teletreball, sobretot 
per diluir l’hora punta. En relació amb aquest tema, alguns membre de la Comissió fan una 
reflexió sobre la reducció de la mobilitat, en el sentit que ja tenen prou absentisme a l’aula, 
pel que si es redueix la mobilitat, encara es farà més evident. 

També es pregunta sobre com es poden fer aportacions i propostes que es tinguin en 
compte pel Pla de Mobilitat, sobre quines vies de participació s’han previst. Es respon que 
el dia 10 de març llançaran una enquesta de mobilitat, on es preguntarà entre d’altres 
qüestions, propostes per millorar la mobilitat al Campus. D’altra banda, informa que es 
preveuen 3 sessions de la taula de Mobilitat, que és l’òrgan de referència de la Mobilitat al 
Campus, on es podran fer aportacions per part de les persones que en són representants. 
Pel que fa a la representació dels treballadors es va decidir que es convocava a sindicats, 
pel que es poden fer arribar les propostes a traves d’ells. També estan preparant altres 
eines de participació per fer més fàcil la mateixa, per exemple, estan dissenyant una 
exposició del Pla de Mobilitat que tindrà lloc al mes d’abril en la qual s’anima a participar a 
la comunitat. També al mes d’abril tindrà lloc la Setmana Saludable i Sostenible amb 
diferents materials de participació. I si cap d’aquestes fórmules de participació encaixa, es 
poden fer arribar peticions per correu. El vicerector de Campus afegeix que, al marge de 
tots aquests canals de participació, ell pot tenir disponibilitat per fer reunions al respecte.  

Finalment, es discuteix sobre la conveniència o no de crear un grup de treball per discutir 
propostes de mobilitat, així com altres vies de participació i el president es compromet a 
crear un grup de treball dins la Comissió. 

5. Informació sobre la programació de la proposta estratègica esportiva 2026-2032 

El president explica que tant l’ Acord del PLE 82/2021 del Consell Social, així com el de la 
Comissió de Campus, Sostenibilitat i Agenda 2030 del 4 de juny del 2024 reclamaven la 
definició d’una estratègia esportiva per la UAB, en la que s’ha començat a treballar i es 
presenta a continuació el calendari per a la seva discussió. 

El SAF ha vist com en els últims anys ha augmentat el nombre de persones usuàries, 
arribant a un punt de saturació, pel que van haver de prendre algunes mesures de xoc per 
fer front a aquesta situació.  

També explica que s’han complert les previsions que s’havien fet tant d’ingressos com de 
despesa, inclús s’ha superat l’expectativa d’ingressos. 

Seguidament, el president explica el calendari que s’ha previst, de conformitat amb l’Annex 
núm. 2. Es preveu tenir una estratègia esportiva, que s’aprovarà a finals d’any per l’òrgan 
competent. El president es compromet a crear un grup de treball dins la Comissió per 
treballar l’estratègia esportiva. 

6. Informació sobre el desenvolupament de la política espais 

El vicerector explica que a finals de l’any passat es va començar a treballar amb l’objectiu 
de definir una política d’espais, que idealment es podria aprovar per l’òrgan competent 
durant el primer trimestre del 2026. És important disposar d’una política d’espais per 
diverses raons. D’una banda, hi ha hagut una incorporació de nou personal docent i 
investigador que requereix nous espais. D’altra banda, la UAB té unes instal·lacions 
obsoletes, pel que s’han d’adaptar els espais (aules, despatxos, laboratoris, espais 
comunitaris, espais de co-creació, espais de reunió, espais de socialització etc.) a les noves 
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necessitats. Aquests espais han de tenir uns mínims de qualitat i condicions ambientals 
que és important definir.  

Aquesta política d’espais es vol consensuar durant aquest 2025 amb vocació que pugui ser 
aplicable els propers 20 anys. 

Explica que s’ha començat amb una etapa de mapeig, que està prevista fins el juny de 
2025 i és en l’etapa que estem actualment. L’objectiu és elaborar un mapa (llistat, fitxes) 
real i actualitzat de l’estat, la utilització, necessitats, mancances, previsions pels propers 
10 anys i possibles millores en les infraestructures docents, de recerca (no inclou 
l’equipament), innovació, gestió i de campus, tant pel que fa a la quantitat, com a la 
qualitat.  
 
Aquesta etapa està consistint en fer reunions al territori (Facultats, Escoles, 
departaments, instituts propis, grups de recerca, serveis, estudiantat i agents socials). 
També s’està dissenyant un qüestionari o enquesta per cada col·lectiu per tal que puguin 
tenir recollida tota la informació de forma escrita. De moment ja està finalitzada la part 
de reunions amb Facultats, Escoles i instituts propis amb edificis, i iniciades les reunions 
amb departaments. Pel març s’iniciaran la part més orientada als grups de recerca i 
serveis. 
 
Al setembre es vol començar la segona etapa, que seria la de discussió política.  
 
Seguidament, s’obre un torn de paraules. Es pregunta sobre si s’inclou també el Servei 
de biblioteques. Es contesta que sí, que és un servei universitari i, per tant, està inclòs. 
 
Es fa saber que s’haurien de tenir en compte els espais de les col·leccions biològiques 
i els espais de magatzems. Es respon que sí, que precisament per això estan fent 
aquestes reunions, per tal de poder fer la foto de tot el que hi ha i de quines són les 
necessitats concretes.  
 
Es demana sobre si els espais del PTGAS també es tindran en compte. Es respon que 
sí.  
 
També es fa una intervenció sobre la conveniència de dur a terme un catàleg amb els 
drets i deures dels diferents col·lectius, inclosos els estudiants, en relació amb els 
espais. 
 

7. Aprovar, si escau, la proposta d’actuacions a executar a càrrec del Pla d’Inversions 
Universitàries PIU 2025 

El president comença aquest punt explicant el que es va presentar en aquesta Comissió al 
novembre de 2023 i la previsió de tancament del PIU 2024. Remarca que es tracta del PIU 
de la Generalitat de Catalunya, perquè també hi ha altres inversions universitàries que 
venen d’altres vies, ja que no tota la inversió de la Universitat s’està executant a partir dels 
recursos del PIU Generalitat. 

Explica que dins el PIU hi ha 3 grans blocs: el bloc de reposició, adaptació i millora, que es 
gestiona des de la DAIL, el d’equipament docents, que es gestiona des d’Economia i, per 
últim, el bloc de les TIC. 

Seguidament, mostra unes gràfiques sobre l’evolució del PIU des de 2019 on es veu 
l’increment del PIU fins a dia d’avui. 

Posteriorment, explica la proposta d’actuacions a executar pel PIU 2025, de conformitat 
amb l’Annex núm 3. Informa que en aquesta Comissió el que s’aprova són les actuacions 
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a executar, ja que els imports s’aproven a la Comissió d’Economia i Organització. Comenta 
que aquest any s’ha treballat amb el mateix escenari que l’any passat. Explica que el juny 
de 2024 es va començar un procés participatiu per veure quines eren les necessitats de 
les Facultats i s’ha fet una priorització, ja que les peticions o propostes que van rebre 
superaven els 20 milions d’euros. 

Per explicar la taula del PIU 2025 fa saber que s’ha fet una reserva per inversions en 
projectes estratègics. Actualment hi ha en marxa el projecte de Psicologia al Campus de 
Bellaterra i el projecte Artèxtil al Campus de Sabadell. Així, també s’ha de tenir en compte 
que hi havia certes accions que ja estaven compromeses d’anys anteriors i han de tenir 
continuïtat i, per últim, que s’està definint una política d’espais on es definiran uns criteris 
de priorització basats en un consens. 

Tot seguit, s’obre un torn de paraules. Alguns membres de la Comissió expressen que els 
hi hagués agradat que els conceptes estiguessin més desglossats, detallant-se els 
projectes que inclou cada epígraf. D’altra banda, es pregunta si seria possible tenir accés 
al llistat de necessitats. Es respon que les necessitats de la Universitat van més enllà de la 
llista de peticions, ja que no es tracta de veure quina és necessària i quina no. Totes les 
que s’han demanat són necessàries, per això és important tenir una política d’espais i que 
en aquest document quedin recollits els criteris de priorització.  

Es pregunta si es segueix amb la inversió de millora de tancaments i finestres, com s’havia 
fet l’any passat. Es respon que no està inclòs en la partida, però que sí que hi ha voluntat 
de que es segueixi fent.   

També es fa una intervenció en la qual es pregunta sobre el compromís que hi ha sobre la 
taula des de fa més de 2 anys per canviar part de la façana de l’ICTA. Es respon que el fet 
que no es vegin operaris no significa que no s’estigui duent a terme aquest compromís, ja 
que hi ha tot un treball previ que no es veu. Així mateix, informa que li consta que l’obra 
començarà en pocs dies. Així mateix es pregunta si es pot tenir accés al llistat d’elements 
que han de pagar per ocupar un edifici, per tal de poder planificar bé el seu pressupost.  

D’altra banda, es pregunta per quina raó s’ha disminuït la inversió en wifi, ja que s’han de 
prioritzar les inversions que tenen màxim impacte, com ho seria el wifi. Es respon que no 
s’estan estalviant recursos en wifi, sinó que estan tots alineats en que el wifi és un punt 
molt estratègic i prioritari.   

Per assentiment, la Comissió de Campus, Sostenibilitat i Agenda 2030 acorda el 
següent:  

 
PRIMER.- Aprovar la proposta d’actuacions a executar a càrrec del Pla 
d’Inversions Universitàries de la Generalitat de Catalunya pel 2025, en els termes 
de l’Annex núm. 3. 
 
SEGON.- Traslladar aquest acord a la Comissió d’Economia i Organització per al 
seu coneixement i exercici de les seves competències. 
 
TERCER.- Encarregar al vicerector de Campus i Sostenibilitat l'execució i el 
seguiment d’aquests acords. 
 
 
8. Assumptes de tràmit 

No n’hi ha. 
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9. Torn obert de paraules 

 
Mònica Espejo, membre del PTGAS, exposa que una persona del PTGAS els ha fet 
arribar una queixa sobre mobilitat, la qual afecta als usuaris de les instal·lacions de FGC. 
En hores punta, tan d’anada com de tornada, hi ha certs vagons reservats per estudiants 
d’escoles i, moltes vegades van buits. Els hi agradaria disposar de dades sobre quines 
persones i quines escoles tenen els vagons reservats, per veure si es pot reduir. Es 
respon que es faci arribar al vicerectorat la queixa per escrit i es veurà si es pot fer arribar 
a FGC per saber quin tipus d’estudiants són els que gaudeixen de la reserva.  
 
Cristina Palet, professora del sector A, exposa que ha tingut problemes per accedir a la 
documentació i que en falta. Es respon que no tots els punts tenien documentació 
complementària i que els problemes d’accés deuen tenir causa en la connexió, ja que 
altres persones sí que hi poden accedir sense problema. D’altra banda, la presentació 
que ha projectat el vicerector és una documentació que no formava part dels punts sinó 
que és un document de suport per fer les presentacions dels punts.  
 
 
El representant del Comitè d'Empresa PTGAS pregunta el següent:   
 

- Encara hi ha al Campus canonades de fibrociment i, en cas que n’hi hagi, 
quantes i on estan ubicades? El director de la DAIL explica que hi ha una gran 
canonada de fibrociment que alimenta el comptador més gran del Campus a la 
Ronda Nord. Aquesta canonada s’ha anat substituint durant els darrers anys per 
trams. L’últim tram ja està fet, només falta anular la vella i connectar la nova. No 
obstant, encara no s’ha fet perquè estaven pendents de dues noves escomeses 
a la zona de Can Domènech, que s’han endarrerit degut a l’empresa 
subministradora. No es volia fer el bypass de la principal font d’aigua al Campus 
fins que no tinguessin les altres a punt, per si hi hagués algun problema que 
l’afectació fos la menor possible. Ara ja estan a punt de fer-ho perquè ja tenen 
les escomeses noves en funcionament.  
 

- S’han previst propostes concretes sobre el malbaratament alimentari? Es respon 
que es vol desenvolupar una política integral que tingui en compte el 
malbaratament, però ara mateix estan centrats en la política d’espais i el Pla de 
Mobilitat, pel que preveuen iniciar-ho el 2026. No obstant, això no vol dir que no 
s’estiguin fent accions específiques, les quals s’estan fent fruit d’algunes 
reunions amb els col·lectius d‘estudiants.  
 

- El Pla de Mobilitat inclourà regulació sobre la circulació de patinets? Es respon 
que aquesta proposta es podrà tractar en el grup de treball de mobilitat i amb els 
diversos canals de participació que s’han previst i explicat en aquesta Comissió.  

.  
 
El representant de la Junta PTGAS funcionari fa les següents intervencions:   
 

- Informació sobre el desplegament de la marca nova, ja que es va presentar al 
juny/juliol de 2024 i li agradaria saber si hi ha una política activa de retirada de la 
marca antiga i instal·lació de la nova i com s’està duent a terme, sobretot en 
relació a les imatges permanents. La vicerectora de Comunicació respon que la 
part de les imatges físiques, té uns costos més elevats que la part digital, els 
quals es cobreixen amb un pressupost que és limitat. A més, treballen 
conjuntament amb la DAIL i totes les actuacions s’han de fer sobrecarregant 
encara més la seva feina. Per tant, sí que es van fent actuacions però de forma 
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gradual, per exemple, s’ha canviat la lletra “a” que hi havia als pivots de ferro de 
les rotondes d’entrada, entre d’altres.  
 

- L’estació d’autobusos no està adaptada per persones amb mobilitat reduïda. Es 
contesta que hi ha moltes dificultats d’accés al Campus, per persones amb 
mobilitat reduïda i que és molt important treballar en això, de forma integral en 
tot el Campus.  

 
- Es podrien preveure més sessions d’aquesta Comissió per reduir la durada? Es 

respon que és la primera reunió que s’ha allargat més del previst. La freqüència 
de reunions és igual a la de l’any passat i el vicerector fa saber que s’han 
incrementat considerablement en relació amb anteriors anys.  

 
 
 

 
A les 13:04 h el president aixeca la sessió, de la qual, com a secretària, estenc aquesta 

acta. 

 

 
 
La secretària  

Vist i plau 
 El president 

 


